

CIPSH – International Council for the Philosophy and Human Sciences



What? The International Council for the Philosophy and Human Sciences (CIPSH) is a non-governmental and non-profit-making organization, founded in January 1949 at the request of UNESCO and under its auspices, following a meeting organized by the Union Académique Internationale.

CIPSH is comprised of scholarly organizations that conduct and encourage research in the fields of philosophy and other disciplines belonging to the humanities in the broadest sense of the term.

Why? In addressing the needs and concerns of people worldwide, CIPSH identifies as its principal goals:

- To bring together the fields of the humanities and their interfaces with social and natural sciences, the arts and other endeavours, to contribute to the understanding of humans and their cultural expressions.
- To contribute to defining a path that might be useful and valid for all involved researchers, in order to benefit the advance and dissemination of knowledge, involving mutual understanding between scholars, recognition of their different methods and sharing of research advances.
- To advocate and promote the totality of research with a common concern with human individuals, groups, and corresponding contextual conditions, encompassing the ways in which real human societies organize their thoughts, actions, lives, and value systems.
- To communicate the results of research on civil society and governance in ways that make it broadly visible.
- To disseminate the relevance of mid and long-term conclusions that are informed by knowledge resulting from studies in the humanities, to mitigate the daily concerns of people and for their foresight and flourishing.

How? CIPSH defined as a strategic goal to resume the relevance of the humanities in contemporary society, through four specific aims: to re-structure the global organization of humanities research; to re-visit the epistemological framework of the humanities; to re-connect humanities, sciences and arts; and to resume the humanities role in daily life of societies.

To achieve these aims, CIPSH engaged in several initiatives in all continents, including conferences, seminars, research projects and, namely, the World Humanities Conference, planned in collaboration with UNESCO and in partnership with Liège Together.

Find more at www.cipsh.net.

Members

The Council is a Federation of scholarly national, regional and international bodies. Current members are:



UAI – International Academic Union



CIPL – Permanent International Committee of Linguists



CISH – International Committee of Historical Sciences



FIEC – International federation of associations of classical studies



FILLM – International Federation for Modern Languages and Literatures



FISP – International Federation of Societies of Philosophy



IAHR – International Association for the History of Religions



IUHPS/DHST – International Union of History and Philosophy of Science and Technology/Division of History of Science and Technology



IUHPST/DLMPST – International Union of History and Philosophy of Science and Technology/Division of Logics, Methodology and Philosophy of Science and technology/



IUAES – International Union of Anthropological and Ethnological Studies



UISPP – International Union of Prehistoric and Protohistoric Sciences



CASS – Chinese Academy of Social Sciences



CHCI – Consortium of Humanities Centers and Institutes



IGU – International Geographic Union



IAA – International Association for Aesthetics



ANHN – Asian New Humanities Network



APHELEIA – Humanities European Association for Culturally Integrated Landscape Management

How to collaborate with CIPSH?

All researchers are welcome to join the projects of CIPSH. Moreover, international and regional academic organizations, as well as other scholarly organizations, including research councils supporting any field of the humanities, may require affiliation to CIPSH.

Further information: www.cipsh.net

Contact: cipsh@unesco.org



Quoi ?

Le Conseil International pour la Philosophie et les Sciences Humaines (CIPSH) est une organisation non gouvernementale et sans but lucratif, fondée en janvier 1949 à la demande de l'UNESCO et sous ses auspices, à la suite d'une réunion organisée par l'Union Académique Internationale.

Le CIPSH est composé d'organisations savantes qui mènent et encouragent la recherche dans les domaines de la philosophie et d'autres disciplines appartenant aux sciences humaines au sens le plus large du terme.

Pourquoi ?

En répondant aux besoins et aux préoccupations des gens du monde entier, le CIPSH identifie comme ses principaux objectifs :

- Rassembler les domaines des sciences humaines et leurs interfaces avec les sciences sociales et naturelles, les arts et d'autres horizons, afin de contribuer à la compréhension des humains et de leurs expressions culturelles.
- Contribuer à définir un chemin qui pourrait être utile et valable pour tous les chercheurs concernés, afin de bénéficier de l'avancée et de la diffusion des connaissances, impliquant la compréhension mutuelle entre les chercheurs, la reconnaissance de leurs différentes méthodes et le partage des progrès de la recherche.
- Préconiser et promouvoir la totalité de la recherche avec une préoccupation commune avec les individus et groupes humains et les conditions contextuelles correspondantes, considérant les façons dont les sociétés humaines concrètes organisent leurs pensées, leurs actions, leurs vies et leurs systèmes de valeurs.
- Communiquer les résultats de la recherche sur la société civile et la gouvernance de manière à la rendre visible.
- Diffuser la pertinence des conclusions à moyen et à long terme qui sont éclairées par les connaissances résultant d'études menées en sciences humaines, afin d'atténuer les préoccupations quotidiennes des personnes et pour leur capacité de prospective et leur fleurissement.

Comment ?

Le CIPSH a défini comme objectif stratégique de reprendre la pertinence des sciences humaines dans la société contemporaine, à travers quatre objectifs spécifiques : restructurer l'organisation mondiale de la recherche en sciences humaines ; revoir le cadre épistémologique des sciences humaines ; relier les sciences humaines, les sciences naturelles et sociales et les arts ; et de reprendre le rôle des humanités dans la vie quotidienne des sociétés.

Pour atteindre ces objectifs, le CIPSH a participé à plusieurs initiatives dans tous les continents, y compris des conférences, des séminaires, des projets de recherche et, notamment, la Conférence Mondiale des Humanités, en collaboration avec l'UNESCO et en partenariat avec Liège Together.

Membres

Le Conseil est une fédération d'organismes scolaires nationaux, régionaux et internationaux. Les membres actuels sont :



UAI – Union académique internationale



CIPL – Comité international permanent des linguistes



CISH – Comité international des sciences historiques



FIEC – Fédération internationale des associations d'études classiques



FILLM – Fédération internationale des langues et littératures modernes



FISP – Fédération Internationale des Sociétés de Philosophie



IUHPS/DHST – Union internationale d'histoire et de philosophie des sciences/Division d'histoire des sciences



IUHPST/DLMPST – Union internationale d'histoire et de philosophie des sciences et de la technologie / Division de logique, méthodologie et philosophie des sciences et de la technologie



IUAES – Union internationale des études anthropologiques et ethnologiques



UISPP – Union internationale des sciences préhistoriques et protohistoriques



CASS – Académie chinoise des sciences sociales



CHCI – Consortium de Centres et Instituts des Humanités



IGU – Union géographique internationale



IAA – Association Internationale pour l'Esthétique



ANHN – Réseau Asiatique des Nouvelles Humanités



APHELEIA – Association Européenne des Humanités pour la Gestion Culturelle Intégrée des Paysages



Comment collaborer avec CIPSH ?

Tous les chercheurs sont invités à se joindre aux projets du CIPSH. Par ailleurs, les organisations universitaires internationales et régionales, ainsi que d'autres organisations savantes, y compris les conseils de recherche qui soutiennent tout domaine des sciences humaines, peuvent nécessiter une affiliation au CIPSH.

Pour en savoir plus : www.cipsh.net

Contact : cipsh@unesco.org